
Nj. Vel. kraljica Marija 
za zaščito dece 

Med najtežja in najbolj pereča socialna 
vprašanja naše države spada tudi vprašanje 
načrtne organizacije otroške zaščite. Imamo 
4,611.600 otrok, ki jim je potrebna temeljita in 
sistematična zaščita. Da bi to veliko delo po 
načrtu izvedli, so nedavno ustanovili osrednjo 
organizacijo za zaščito dece, nekako zvezo 
ustanov za zaščito dece. Pri tem sodelujejo 
zasebna socialna in humanitarna iniciativa ter 
zastopniki raznih državnih in samoupravnih 
ustanov za zaščito dece. Organizacija bo svoje 
delo razpredla po vsem ozemlju države in si 
je nadela ime »jugoslovanska unija za zaščito 
dece«. 

Unija je že postala član mednarodne uni
je v Ženevi, šteje pa nad 200 naših organiza
cij in društev. V njej so tudi zastopniki mi
nistrstva za socialno politiko in narodno 
zdravje, prosvetnega ministrstva, ministrstva 
za telesno vzgojo, zastopniki vseučilišč in vse
učiliških klinik, zveze mest kraljevine Jugo
slavije, Rdečega križa, saveza Sokola kralje
vine Jugoslavije, skavtske zveze, zdravniških 
društev, protituberkuloznih lig, ženskih dru
štev, otroških zavetišč in posvetovalnic itd. 

Na čelo Unije je stopila kot častna pred
sednica Nj. Vel. kraljica Marija, naša prva 
mati. V osrednjem odboru Unije pa so med 
drugimi bivši ban dr. Josip Šilovič, univ. prof. 
dr. Matija Ambrožič, ga. Leposava Petkovič, 
predsednica Jugoslovenske ženske zveze, ga. 
Mirka Grujič, predsednica Kola srbskih se
ster, ga. Vera Perovič, soproga kraljevega na
mestnika, Vlada Vidakovič, tajnik zveze mest 
kraljevine Jugoslavije, Anton Skala kot za
stopnik prosvetnega ministrstva itd. 

Glavni odbor Unije je sklical v Beograd 
prvi manifestacijski kongres za zaščito dece. 
Kongres bo otvorila Nj. Vel. kraljica Marija 
mati. Začel se bo 30. t. m. ob 10. uri dopoldne 
v veliki dvorani novega Kolarčevega vseučili
šča. Razpravljali bodo zlasti o vprašanjih za
vetišč za otroke brez doma, o rasni higieni in 
o zaščiti dece. 

V zvezi s tem kongresom za zaščito dece 
je Nj. Vel. kraljica Marija poslala po Uniji 
za zaščito dece jugoslovanski javnosti nasled
nje pismo: 

Jugoslovanski uniji za zaščito dece! 
Jugoslovanski naraščaj naj bo ponos na

šega naroda in glavni steber veličastne zgrad
be naše države. V svojih prsih nosi bodočo 
usodo našega naroda. Zato je vseh nas dolž
nost, da na kar moči idealen način pospešimo 
razvoj vse naše dece in da posvetimo svojo 
največjo pozornost bodočnosti svojega ljud
stva, svoji deci. 

Sredstva, ki jih bomo potrošili za svoje 
otroke, bodo obrodila najlepše sadove. Prava 
štednja ni štednja na otroku, marveč štednja 
za otroka! Zato naj se iz javnih in zasebnih 
virov zbirajo čedalje večja sredstva in uporab
ljajo za načrtno zaščito dece. Poleg državne 
zaščite morajo našim otrokom posvetiti vso 
svojo pozornost tudi naše občine, zlasti pa 
naša mesta. 

Najuspešnejše metode za otroško zaščito 
bodo izvedljive le na podlagi, resnega študija. 
Poleg obilne dobre volje je potrebno ogrom
no znanje s primernimi življenjskimi izkustvi. 

Z zadovoljstvom pozdravljam prve kora
ke naše Jugoslovanske unije za zaščito dece 
na potu k njenim lepim in vzvišenim ciljem. 
Naj bi v vse vrste našega ljudstva prodrl ob
čutek odgovornosti napram deci in bodočim 
pokoljenjem, naj bi prišlo do zdravega so
delovanja, zasebne iniciative z javnimi or
gani, tako da bi s strokovnjaki iz vseh naših 
krajev poiskali najboljše metode otroške za
ščite. 

Prvi jugoslovanski kongres za zaščito de
ce, ki ga Unija priredi ta mesec, bo v Beo
gradu. Kongres bo pospešil proučitev vpra
šanj naše otroške zaščite. Iskreno želim, naj 
bi za kongres zavladalo vsestransko zanima
nje med uradnimi krogi in zasebnimi dobrot
niki, kakor med strokovnimi delavci in pro
stovoljnimi sotrudniki na področju naše otro
ške zaščite. 

Naj Unija vztraja s svojimi prizadevanji 
in doseže najlepše uspehe v korist naših otrok, 
ki so up našega naroda in nosilec njegove 
srečne bodočnosti! 

Marija s. r. 
Beograd, v novembru 1935. 


